
Po krátké pauze proběhlo v polovině března již naše 5. setkání – věnovali jsme se především 

regionálním potravinám, které úzce souvisí s nadcházející zahrádkářskou sezónou. Vedli jsme diskuzi o 

plodinách, které se v naší zemi pěstují a které se naopak musí dovážet z velké dálky. Povídali jsme si o 

možnostech domácího pěstování zeleniny, ovoce nebo také o chovu slepiček – domácí vajíčka. V rámci 

této vášnivé debaty jsme si povídali o tom, co rostlinky ke svému životu potřebují – půdu, vodu, světlo 

a teplo. Po osvojení těchto vědomostí si děti zasadily semínka bylinek – pažitky, petrželky a bazalky – 

budeme se o ně ve třídě starat a budeme sledovat, jak nám bylinky porostou. Dohodli jsme se, že si na 

svoje školkové záhonky zasejeme hrášek a budeme ho společně pozorovat. Na závěr jsme zvolili 

kreativní činnost, a to výrobu zápichu, respektive kytičky – z dřevěné lžičky, aby si je děti mohly doma 

zapíchnout ke svým kytičkám.  

 

 

 

 

 

Přesně na apríla proběhla 6. schůzka Ekotýmu ve znamení přírody a ekologie. V prvé 

polovině jsme si pečlivě prohlédli naše bylinky, které jsme zasadili minule. Děti pozorně 

sledovaly, jak se semínka proměnila v malé rostlinky. Diskutovali jsme o tom, jak je důležitý správný 

přístup k pěstování rostlin a jejich péči.  V druhé části jsme se zaměřili na téma plastů. Probrali jsme, 

jak dlouho se takový odpad rozkládá, respektive jak dlouho zůstává v přírodě a jak obrovské množství 

plastů se každý den vyprodukuje – příkladem byly naše koše na třídách – ten veverčí byl téměř plný a 

to za pouhé dva dny. Domluvili jsme se, že do dalšího setkání bude každá třída sbírat plastový odpad a 

na dalším setkání se z něj pokusíme vytvořit kreativní výrobek, což by mohlo přispět k lepšímu 

porozumění ohledně této problematiky a motivovat nás k lepšímu zacházení s odpadem – 

neodhazovat ho v přírodě. Na závěr jsme se vrhli na výrobu medúzy z odpadu – využili jsme ruliček od 

toaletního papíru, zbytky látek a víčka od pití. Tato aktivita byla nejen zábavná, ale zároveň se ukázalo, 

že lze recyklovat a tvořit nové věci z materiálů, které by jinak skončily v koši. Tato schůzka Ekotýmu 

byla plná zajímavých diskuzí, praktických činností a vlastně byla nesmírně inspirativní. Těšíme se na 

další setkání! 

 


